
Folketingets Boligudvalg 

Dato: 26. november 2009

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 16. november 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 49 BOU alm.del.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 49:

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke kommuner der på baggrund af 
kommunernes budgetindrapportering, ikke opfyldte plejeboliggarantien den 
1. januar 2009”

Svar:

I forbindelse med aftalen om kommunernes økonomi for 2006 blev det be-

sluttet at igangsætte et tværoffentligt samarbejde, som sikrer en mere sam-

menhængende dokumentation på de væsentlige kommunale serviceområ-

der. Det blev i forlængelse heraf aftalt at igangsætte et arbejde med udvik-

ling af forbedrede dokumentationsmetoder på ældreområdet. Dette arbejde 

resulterede i december 2006 i en aftale med KL om dokumentation på æld-

reområdet. Blandt dokumentationsprojekternes formål er bl.a. at vurdere, 

hvorvidt hidtidige indberetninger kan erstattes af bedre, mere valid og rele-

vant dokumentation.

Som oplyst til Folketingets Boligudvalg i svar på spørgsmål nr. 69 (BOU alm. 

del) 2008-09 er det aftalt mellem regeringen og KL, at kommunerne, som en 

del af dokumentationsprojektet på ældreområdet, én gang om året indberet-

ter den gennemsnitlige ventetid på en plejebolig til Danmarks Statistik. På 

baggrund af indberetningerne fra kommunerne vil Danmarks Statistik i 2010 

offentliggøre en oversigt over de gennemsnitlige ventetider i 2009.

Aftalen indebærer med de løbende indberetninger til ældredokumentations-

projektet forbedrede muligheder for at følge op på lovgivningen på baggrund 

af kommunernes konkrete ventetider for det pågældende år. Blandt andet på 

den baggrund blev kommunerne ikke i forbindelse med deres budgetindbe-
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retninger for 2009 bedt om at oplyse, om de forventer at opfylde plejebolig-

garantien pr. 1. januar 2009. Folketinget skulle naturligvis have været orien-

teret eksplicit om, at den indberetning, som skulle ligge til grund for lovover-

vågningen, således blev erstattet af en anden og bedre indberetning. Jeg 

skal beklage, at dette ikke er sket. 

Når Danmarks Statistiks tal for ventetiderne foreligger i foråret 2010, vil jeg 

orientere Folketinget herom. Hvis der på baggrund af Danmarks Statistiks 

offentliggørelse skulle vise sig at kunne være problemer med overholdelsen 

af plejeboliggarantien i konkrete kommuner, har Indenrigs- og Socialministe-

riet mulighed for at indhente en detaljeret opgørelse over ventetiderne i dis-

se. Det kan endvidere oplyses, at regeringen og Dansk Folkeparti som led i 

finanslovaftalen 2010 har aftalt at gøre status over plejeboliggarantien i ef-

teråret 2010.

Karen Ellemann

/Mikael Lynnerup Kristensen


